

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL

NKAMBE COUNCIL INTERNAL
TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES DE LA COMMUNE DE NKAMBE

TENDER FILE

PROJECT OWNER:

THE MAYOR OF NKAMBE COUNCIL

CONTRACTING AUTHORITY:

LORD MAYOR, NKAMBE COUNCIL

TENDER BOARD:

NKAAMBE COUNCIL INTERNAL TENDERS BOARD(NKCITB)

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NO 002
ONIT/NWR/DMD/NKC/NKCITB/2026 OF 16/01/2026 FOR THE RREHABILITATION OF
SOME SCHOOLS WITHIN NKAMBE COUNCIL LOT 1 REHABILITATION OF BLOCK
OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA, LOT 2 REHABILITATION OF
GPNS(EPAF) NKAMBE**

FINANCING: **MINEDUB PIB – 2026 FISCAL YEAR**

Subject	Expenditure authorization N° °	Vote of charge N
LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA,	60 15 180 1 33000001 523314	_____
LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE	60 15 180 1 33000001 523314	_____

TABLE OF CONTENTS

Document No. 1:	Tender notice
Document No. 2:	General Regulations of the invitation to tender
Document No. 3:	Special Regulations of the invitation to tender
Document No.4:	Special Administrative Conditions
Document No. 5:	Special Technical Conditions
Document No. 6:	Schedule of unit prices
Document No. 7:	Bill of quantities and estimates
Document No. 8:	The sub-detail of prices
Document No. 9:	Model contract
Document No. 10:	Model documents to be used by bidders
Document No. 11:	Annexes
Document No. 12:	List of banking establishments and financial bodies authorised to issue bonds for public contracts
Document No. 13:	WORKING PLANS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL

NKAMBE COUNCIL INTERNAL
TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES DE LA COMMUNE DE NKAMBE

DOCUMENT N°1

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO NO 002 ONIT/NWR/DMD/NKC/NKCITB/2026 OF 16/01/2026 FOR THE REHABILITATION OF SOME SCHOOLS WITHIN NKAMBE COUNCIL LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA, LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE

- 1) **SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER:** Within the framework of the execution of the 2026 state budget, the State of Cameroon represented by the Lord Mayor of Nkambe council, Donga-Mantung Division hereby launches an OPEN NATIONAL INVITATION TO NO 002 ONIT/NWR/DMD/NKC/NKCITB/2026 OF 16/01/2026 FOR THE REHABILITATION OF SOME SCHOOLS WITHIN NKAMBE COUNCIL LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA, LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE

2). **NATURE OF WORKS:** The works comprise notably the tasks below:

N°	Designation
I	Preparatory Works
II	Masonry works
III	Roofing works
IV	Metallic/wood works
V	Painting works
VII	External works

3). **EXECUTION DURATION:** The maximum duration of execution provided for by the Contracting Authority shall be three calendar (03) months (60 calendar days), as from the date of notification to the contractor to start work.

4). **Lots:** The works are in TWO LOTS (02) as follows:

Name of works	Nature of works	Amount	Expenditure authorization N°	Vote of charge N°
LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA,	Rehabilitation	20,000,000	60 15 180 1 33000001 523314	_____
LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE		20,500,000	60 15 180 1 33000001 523314	

- 5). **ESTIMATED COST:** The estimated cost after preliminary studies for each lot stands at

Subject	Amount
LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA,	20,000,000
LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE	20,500,000

6). **PARTICIPATION AND ORIGIN:** Participation is open under the same conditions to all Cameroonian Companies and business concerns that have proven experience in the field of building construction and civil engineering, in general, and who are not currently suspended from public procurement.

7). **FINANCING:** The said works shall be financed as per the programmed budget of the 2026 Public Investment Budget (PIB 2026) of the Republic of Cameroon under the Ministry of MINEDUB assigned to the Mayor of NKAMBE Council. N/B: **All potential bidders should However note that this publication is made pending the availability of the credit cards**

8). **BID BOND:** Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance - the list of which is found in document No. 12 of the Tender File and validated by CDEC, in the amount as in the table below, and valid for thirty (30) days beyond the Deadline of validity of bids.

9) **CONSULTATION OF TENDER FILE:** The Tender documents may be consulted and obtained immediately after publication of this invitation to tender from the Services of the Contracting Authority (Service in charge of the award of contracts) during working hours at the NKAMBE COUNCIL, DONGA-MANTUNG, COLEPS AND ARMP web sites.

Subject	Locality	Bid Bond	Tender fee
LOT 1 REHABILITATION OF A BLOCK OF TWO CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA,	MAYO BINKA	20,000,000	81,000FRS CFA
LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE	NKAMBE	20,500,000	

10) **ACQUISITION OF TENDER FILE:** The Tender file may be obtained from Nkambe council, DONGA-MANTUNG as soon as this notice is published against payment of a non-refundable sum of Eighty One thousand (81,000) CFA francs and payable at the Municipal Treasury of Nkambe Council.

11). **SUBMISSION OF BIDS:** Each bid drafted in English or French shall be signed by the bidder or by a duly authorized representative and presented in **seven (07) copies** that is one (01) original and six (06) copies marked as such. These shall be submitted in one sealed external envelope containing three (3) internal envelopes; (A: Administrative File, B: Technical File, C: Financial File). The sealed external envelope shall bear no information about the enterprise, and should reach the Nkambe Council, service for the award of Contracts, not later than 10:00am on **10/02/ 2026**, and should carry the inscription: Including the electronic version of the Bids

**OPEN NATIONAL INVITATION TO NO 002 ONIT/NWR/DMD/NKC/NKCITB/2026 OF 16/01/2026 FOR THE
REHABILITATION OF SOME SCHOOLS WITHIN NKAMBE COUNCIL: LOT 1 REHABILITATION OF BLOCK OF TWO
CLASSROOMS AT GS MAYO BINKA, LOT 2 REHABILITATION OF GPNS(EPAF) NKAMBE
"To be opened only during the bid-opening session"**

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.

12). **Admissibility of Bids:** At the risk of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or Administrative Authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the *Invitation to Tender*. They must obligatorily be not older than three (3) months as at the date of submission of bids. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance. .

13). **Opening of Bids:** The opening of the bids in one phase shall be done at 11am, on **16/02/ 2026** in the Conference Hall of the Nkambe Council by the Council Internal Tender Board. Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice, who has full knowledge of the file and mandated in that capacity

14). **Evaluation criteria;** The evaluation of bids shall be carried out in three stages:

- 1st Stage : verification of the conformity of each administrative document ;
- 2nd Stage : Evaluation of technical bids ;
- 3rd Stage: Analyses of Financial bids.

The criteria of evaluation shall be as follows:

14.1-Eliminatory criteria

- Absence of a document in the administrative file and not submitted within 48hrs on request;
- Bids submitted after the deadline for submission;
- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- External envelope bearing identification marks of the Bidder;
- -Absence of, or insufficient bid bond or non compliance Bid bond
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- Enterprise suspended from public procurement
- Failure to obtain at least 75% in the evaluation of the technical proposal.
- Absence of A FIELD REPORT SINED BY THE SERVICE PROVIDER IN HIS HONOUR CLEARLY INDICATING DUE DELIGENCE AND SUFFFICIENT UNDERSTANDING OF THE LOCAL SECURITY CONTEXT

14.2. Main Qualification criteria: The criteria relating to the qualification of candidates could indicatively be on the following:

- Financial situation
- Experience
- Personnel
- Equipment.
- Methodology/organization of the site

15). AWARD: The Contract shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity with the dispositions of the Tender File and on the basis of the lowest bid and technical quality, refer article 33 of the Public Contracts Code.

16). VALIDITY OF BIDS: The bidders shall remain committed to their bids during a period of (ninety) 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17). COMPLEMENTARY INFORMATION: Complementary technical information may be obtained every day during working hours from Nkambe council office premises,

18). AMENDMENT TO THE INVITATION TO TENDER: The Contracting Authority reserves the right, if need be, to subsequently amend this invitation to tender in comformity with the Public Contracts Code.

16 JAN 2026
NKAMBE, the
LORD MAYOR, NKAMBE COUNCIL
Contracting Authority

Mor Musa Shery
LORD MAYOR NKAMBE COUNCIL

Copies

- ARMP
- MINMAP
- NKC
- NKCITB
- File/chrono
- Notice Boards

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL

NKAMBE COUNCIL INTERNAL
TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES DE LA COMMUNE DE NKAMBE

DOCUMENT N°1

AVIS D'APPEL D'OFFRES

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 002/ AONO/NW/DMD/NKC/CNMCC/2026 DU 16/01/ 2026 POUR LA RÉHABILITATION DE CERTAINES ÉCOLES DANS LA COMMUNE DE NKAMBE LOT 1 RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS MAYO BINKA, LOT 2 RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE

1) OBJET DE L'APPEL D'OFFRES : Dans le cadre de l'exécution du budget de l'État 2026, l'État du Cameroun représenté par Monsieur le Maire de la Commune de Nkambe, Département du Donga-Mantung, lance un **APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 002 AONO/NW/DMD/NKC/CNMCC/2026 DU 16/01/ 2026** pour la **RÉHABILITATION DE CERTAINES ÉCOLES DANS LA COMMUNE DE NKAMBE LOT 1 RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS MAYO BINKA, LOT 2 RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE.**

2) NATURE DES TRAVAUX : Les travaux comprennent notamment les tâches ci-dessous :

N°	Désignation
I	Travaux Préparatoires
II	Travaux de Maçonnerie
III	Travaux de Couverture
IV	Travaux Menuiserie Métallique/Bois
V	Travaux de Peinture
VII	Travaux Extérieurs

3) DURÉE D'EXÉCUTION : La durée maximale d'exécution prévue par le Maître d'Ouvrage est de trois (03) mois calendaires (90 jours calendaires), à compter de la date de notification de l'ordre de commencement des travaux au titulaire.

4) Lots : Les travaux sont répartis en **DEUX (02) LOTS** comme suit :

Désignation du Lot
LOT 1 : RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS MAYO BINKA
LOT 2 : RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE

5) COÛT ESTIMATIF : Le coût estimatif après études préliminaires pour chaque lot s'élève à :

Désignation	Montant (FCFA)
LOT 1 : RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS	20 000 000

Désignation	Montant (FCFA)
MAYO BINKA	
LOT 2 : RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE	20 500 000

6) PARTICIPATION ET ORIGINE : La participation est ouverte dans les mêmes conditions à toutes les entreprises et sociétés camerounaises justifiant d'une expérience avérée dans le domaine du bâtiment et des travaux publics, en général, et non suspendues des marchés publics.

7) FINANCEMENT : Lesdits travaux seront financés sur le budget programmé du Budget d'Investissement Public (BIP) 2026 de la République du Cameroun au Ministère du MINEDUB, affecté au Maire de la Commune de Nkambe.

N/B : Tous les soumissionnaires potentiels doivent néanmoins noter que cette publication est faite dans l'attente de la disponibilité des cartes de crédit.

8) CAUTION DE SOUMISSION : Chaque soumissionnaire doit joindre à ses documents administratifs, une caution de soumission émise par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère chargé des finances - dont la liste figure dans le document N°12 du Dossier d'Appel d'Offres et validée par la CDEC, d'un montant comme indiqué dans le tableau ci-dessous, et valable trente (30) jours au-delà de la date limite de validité des offres.

9) CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté et obtenu immédiatement après la publication du présent avis auprès des Services du Maître d'Ouvrage (Service chargé des Marchés) aux heures de service à la **COMMUNE DE NKAMBE**, des site web de COLEPS et ARMP **DÉPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG.**

Lot	Caution de Soumission	Frais d'acquisition du Dossier
LOT 1 : RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS MAYO BINKA	400 000 FCFA	81 000 FCFA
LOT 2 : RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE	410 000 FCFA	

10) ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le Dossier d'Appel d'Offres peut être retiré à la Commune de Nkambe, Département du Donga-Mantung, dès la publication du présent avis contre le paiement d'une somme non remboursable de QUATRE-VINGT-UN MILLE (81 000) Francs CFA, payable à la Trésorerie Municipale de la Commune de Nkambe.

11) DÉPÔT DES OFFRES : Chaque offre rédigée en français ou en anglais, signée par le soumissionnaire ou par son représentant dûment autorisé, est présentée en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies dûment marqués comme tels. Elles seront soumises sous une enveloppe externe scellée contenant trois (3) sous-enveloppes internes : (A : Dossier Administratif, B : Dossier Technique, C : Dossier Financier). la submission de dossier le version électronique est imperative L'enveloppe externe scellée ne doit porter aucune mention relative à l'entreprise et parvenir à la **Commune de Nkambe, Service chargé des Marchés, au plus tard à 10h00 le 16/02/ 2026**, avec la mention :

« **APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 002/ AONO/NW/DMD/NKC/CNMCC/2026 DU 16/01/ 2026 POUR LA RÉHABILITATION DE CERTAINES ÉCOLES DANS LA COMMUNE DE NKAMBE**
LOT 1 RÉHABILITATION D'UN BLOC DE DEUX SALLES DE CLASSE AU GS MAYO BINKA, LOT 2
RÉHABILITATION DU GPNS(EPAF) NKAMBE »
« À n'ouvrir que pendant la séance d'ouverture des plis »

En cas d'ambiguïté ou de divergence, seul l'original fera foi.

12) ADMISSIBILITÉ DES OFFRES : Sous peine de rejet, seuls les originaux ou copies certifiées conformes par le service émetteur ou les Autorités Administratives (Préfet, Sous-Préfet) doivent être impérativement produits conformément au Règlement Particulier de la Consultation. Ils doivent obligatoirement dater de moins de trois (3) mois à la date de dépôt des offres. Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment l'absence de la caution de soumission émise par une banque de premier ordre agréée par le Ministre chargé des Finances.

13) OUVERTURE DES PLIS : L'ouverture des plis en une phase aura lieu à **11h, le 16/02/ 2026** dans la **Salle de Conférences de la Commune de Nkambe** par la **Commission entent de passasion des Marchés de la**

• **Commune.** Seuls les soumissionnaires ou leurs représentants dûment mandatés, ayant une parfaite connaissance du dossier, pourront y assister.

14) CRITÈRES D'ÉVALUATION : L'évaluation des offres se fera en trois étapes :

→ **1ère Étape :** Vérification de la conformité de chaque pièce administrative ;

→ **2ème Étape :** Évaluation des offres techniques ;

→ **3ème Étape :** Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation sont les suivants :

14.1- Critères Éliminatoires:

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative et non soumise en 48hrs a la demande ;
- Un dépôt après la date limite
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois) ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- L'enveloppe avec les signes d'identification du soumissionnaire ;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission ou non conforme
- Omission d'un prix quantifié dans le devis
- Entreprise suspendus de la procurement public
- Non satisfaction d'au moins 75% des critères d'expériences requis.
- L'ABSENCE D'UN RAPPORT SPECIAL DE TERRAIN SINGNE PAR LE CO-CONTRACTANT A SON HONEUR INDIQUANT CLAIREMENT LES VERIFICATION NECESSAIRES ET UNE MAITRISE ADEQUATE DU CONTEXTE SECURITAIRE LOCAL

14.2. Critères Principaux de Qualification: Les critères relatifs à la qualification des candidats pourront porter indicativement sur :

- Situation financière ;
- Expérience ;
- Personnel ;
- Équipement ;
- Méthodologie / Organisation du chantier.

15) ATTRIBUTION : Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre est conforme aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, sur la base de l'offre la moins disante et de la qualité technique, conformément à l'article 33 du Code des Marchés Publics.

16) VALIDITÉ DES OFFRES : Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite de dépôt des offres.

17) RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES : Des renseignements techniques complémentaires peuvent être obtenus tous les jours ouvrables aux bureaux de la Commune de Nkambe,

18) MODIFICATION DE L'APPEL D'OFFRES : Le Maître d'Ouvrage se réserve le droit, si nécessaire, de modifier ultérieurement le présent Appel d'Offres conformément au Code des Marchés Publics.

Copies :

- ARMP
- NKCITB
- NKC
- MINEDUB
- Chrono
- Affichage

